

ISSN 2075-0862
 Индекс Роспечати 37150
 Включен в Перечень ВАК

ИДЕИ И ИДЕАЛЫ

НАУЧНЫЙ ЖУРНАЛ

№ 4(30)

ВЫХОДИТ ЕЖЕКАРТАЛЬНО

т. 2

СОДЕРЖАНИЕ

Философская традиция и современный мир

<i>Т.Ю. Денисова.</i> Категория сущности у Аристотеля: условия ее бытийствования и познания.....	3
<i>А.Ю. Байборо́дов.</i> Коэкзистенциальное общение и проблема <i>ничто</i>	14
<i>Д.С. Шалагинов.</i> Машинное освобождение.....	25

Общество и личность

<i>Г.Л. Тульчинский, А.А. Лисенкова.</i> Социальные сети: угрозы манипулирования	38
<i>А.В. Миронов.</i> Социальное дистанцирование и политическое участие	43

Геополитика и культура

<i>И.В. Лихоманов.</i> Евразийские мотивы в романе «Что делать?» Н.Г. Чернышевского	51
---	----

Социально-экономическая теория и практика

<i>А.О. Баранов, З.Б.-Д. Дондоков, Ю.М. Слепенкова.</i> Построение и использование региональных межотраслевых моделей для анализа и прогнозирования развития экономики регионов	66
<i>В.Ф. Соболев, К.В. Соболев.</i> Подготовка арбитражных управляющих: практический опыт, особенности, проблемы.....	86

Сибирь как мегарегион

<i>В.И. Клисторин.</i> Сибирь как мегарегион с экономической точки зрения	97
<i>Н.В. Горбачева.</i> Энергетика мегарегиона Сибирь как фактор geopolитики России в отношении стран АТР	105

Общество: принципы организации

<i>Л.Н. Ердаков.</i> Динамика рождаемости и ее цикличность в странах Фенноскандии	119
---	-----

Творчество как предмет исследования

<i>Н.Ю. Бартош.</i> Принципы «эстетической игры» и артефакт в тексте Оскара Уайльда	132
---	-----

Научное наследие

<i>А.И. Фет.</i> Русские университеты и русская интеллигенция. Часть 2	146
--	-----

Интервью

<i>С.Д. Валентей.</i> Интервью об экономической науке, марксизме и образовании	161
<i>Г.И. Ханин.</i> Интервью о монографии «Экономическая история России в новейшее время»	174

Анонсы

<i>Ю.П. Ивонин, О.И. Ивонина.</i> Анонс монографии «Право силы vs силы права»	182
<i>Анонс книги «Философ и наука. Александр Павлович Огурцов»</i>	184

Наши авторы	186
--------------------------	-----

Информация для авторов	188
-------------------------------------	-----

ISSN 2075-0862
 Index of Rospechat' - 37150
 Included into the list of the Supreme
 Certification Commission of Russian Federation

IDEAS AND IDEALS

SCIENTIFIC JOURNAL

Volume 8 (2016), Issue 4 PUBLISHED QUARTERLY **Part 2**

CONTENTS

Philosophy tradition and modern world

<i>T.Yu. Denisova.</i> On category of substance, conditions of its being and cognition according to Aristotle.....	3
<i>A.Yu. Baiborodov.</i> Coexistential intercourse and the problem of <i>Nothingness</i>	14
<i>D.S. Shalaginov.</i> Machine liberation	25

Society and personality

<i>G.L. Tulchinsky, A.A. Lisenkova.</i> Social networks: threats of manipulation.....	38
<i>A.V. Mironov.</i> Social distance and political participation	43

Geopolitics and culture

<i>I.V. Likhomanov.</i> Eurasian motives in the novel "What is to be done?" by N.G. Chernyshevsky	51
---	----

Social and economic theory and practice

<i>A.O. Baranov, Z.B.-D. Dondokov, Yu.M. Slepenkova.</i> Construcion and using regional input-output models for analysis and forecasting of regions' economy development.....	66
<i>V.F. Sobolev, K.V. Sobolev.</i> Training of trustees in bankruptcy: practical experience, features, problems.....	86

Siberia as a megaregion

<i>V.I. Klistorin.</i> Siberia as a megaregion from the economic point of view	97
<i>N.V. Gorbacheva.</i> Energy capacity of megaregion Siberia as the factor of Russian geopolitics concerning the Asian-pacific region countries.....	105

Society: principles of organization

<i>L.N. Erdakov.</i> Dynamics of birth-rate and its cycle in Fennoskandia	119
---	-----

The creativity as a subject of study

<i>N.Yu. Bartosh.</i> Principles of "aesthetic game" and the artefact in the texts of Oscar Wilde	132
---	-----

Scientific heritage

<i>A.I. Fet.</i> Russian universities and the Russian intelligentsia. Part 2	146
--	-----

Interview

<i>S.D. Valentyey.</i> Interview about economics, Marxism and education	161
<i>G.I. Khanin.</i> Monograph "Russian economic history in modern times" (interview with the author).....	174

Announces

<i>Yu.P. Ivonin, O.I. Ivonina.</i> Monograph's announcement "The law of Force vs the force of Law"	182
Announcement of the book "Philosophy and science. Aleksandr Pavlovich Ogurtsov"	184

Our Contributors	186
-------------------------------	-----

Information for Contributors	188
---	-----